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Rok 2017 v souvislostech 
Rok 2017 v celosvětovém meřítku přinesl několik důležitých událostí, které 

určitě stojí za zmínku. Vezměme je tedy pěkně popořadě. 20. ledna složil přísahu 

Donald J. Trump a stal se tak po Baracku Obamovi 45. prezidentem USA. Následovala 

vlna manifestací zaměřených především na práva žen, která jsou podle aktivistů kvůli 

Trumpovi v prezidentském úřadě ohrožena. Další období teprve ukáže, jaké změny 

nastanou v politice USA a jak naváže na svého předchůdce. V únoru odpálila KLDR 

raketu, která dopadla do moře poblíž Japonska. Tento test značně poškodil již tak 

špatné vztahy mezi USA a KLDR a Japonsko zkoušku označilo za jasnou provokaci, 

neboť se uskutečnila v době, kdy byl japonský premiér na návštěvě v USA. Velká 

Británie na konci března oficiálně zahájila proces odchodu z Evropské unie. V dubnu 

vypálili Spojené státy 59 raket Tomahawk na syrskou leteckou základnu Šajrát jako 

odvetu za chemický útok na civilisty v provincii Idlib, který nařídil syrský prezident 

Bašár Asad. Ve francouzských prezidentských volbách zvítězil 7. května Emmanuel 

Macron. 22. května se pak na koncertu americké zpěvačky Ariany Grande 

v Menchesteru odpálil sebevražedný útočník. Útok si vyžádal 22 obětí na životech a 

119 zraněných. 9. července Irák oznámil, že porazil poslední zbytky teroristů Islámského 

státu. V srpnu se v USA prohnal hurikán Harvey a způsobil škody za více než 70 

miliard dolarů. Vyžádal si 90 obětí. Ve volbách do Německého spolkového sněmu, jež 

se konaly 24. září 2017, zvítězila koalice CDU/CSU v čele se stávající kancléřkou 

Angelou Merkelovou. Katalánsko po referendu v říjnu vyhlásilo nezávislost na 

Španělsku. V průběhu referenda byla přibližně polovina katalánských škol obsazena 

španělskou policií a v Barceloně dokonce policie proti demonstrantům na ulicích použila 

gumové projektily, zraněno bylo přes 840 lidí. Robert Mugabe po téměř čtyřiceti letech 

rezignoval v listopadu na post zimbabwského prezidenta. Novou hlavou státu se dle 
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očekávání stal jeho bývalý viceprezident Emmerson Mnangagwa. Donald Trump ve 

středu 6. prosince večer oznámil, že Spojené státy uznají Jeruzalém jako hlavní město 

Izraele. V reakci na toto rozhodnutí vyšlo několik stovek Palestinců do ulic a začalo 

pálit americké i izraelské vlajky. Vůdce radikálního hnutí Hamás, které ovládá Pásmo 

Gazy, označil Trumpovo rozhodnutí za agresi a hazardní hru. 21. prosince se na Valném 

shromáždění OSN vyslovilo 128 zemí pro nezávaznou rezoluci, která odsuzovala 

americké uznání Jeruzaléma za hlavní město Izraele. Devět států bylo proti a 35 států 

(včetně ČR) se hlasování zdrželo. 

A co se stalo v roce 2017 tady v Česku? 13. ledna zasáhl Severozápad, 

především Krušné hory, vítr o síle orkánu. O den později byli tři lidé byli lehce zraněni 

při zřícení střechy nově postavené sportovní haly v České Třebové. 25. – 29. 

ledna  Ostrava hostila Mistrovství Evropy v krasobruslení . 28. ledna byl humanitární 

pracovník Petr Jašek v Súdánu odsouzen k 20 letům odnětí svobody za údajnou 

protistátní činnost. 17. února premiér Bohuslav Sobotka sdělil, že považuje Bohumínské 

usnesení zakazující vládní spolupráci mezi ČSSD a KSČM za překonané. 23. února bylo 

při výbuchu a požáru v areálu Poličských strojíren zraněno 19 lidí včetně zasahujících 

hasičů. Od začátku března nastupuje 2. vlna elektronické evidence tržeb. Tentokrát se 

týká maloobchodníků i velkoobchodníků. 2. května   český premiér Bohuslav 

Sobotka oznámil, že podá demisi do rukou prezidenta Miloše Zemana. V případě přijetí 

by se tak v demisi ocitla celá vláda. 19. května se Česká republika ujala předsednictví 

v Radě Evropy. 23. května Miloš Zeman podepsal milost pro Jiřího Kajínka odsouzeného 

za dvojnásobnou nájemnou vraždu. Nezapomeňme také na nový zákaz kouření 

v restauracích, hospodách i barech. Červenec pak přišel s tzv. účtenkovou loterií 

Ministerstva financí, která umožní zákazníkům zadat svou účtenku do slosování o 

velmi zajímavé odměny v celkové hodnotě 60 mil. Kč ročně. Loterie tak motivuje lidi 

ke kontrole, zda skutečně dostali účtenku z EET. Nutno zmínit také konec intervencí 

do hodnoty CZK, kterou ČNB drží na uzdě od roku 2013. Může za to rostoucí inflace 
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i solidní stav ekonomiky. 6. září schválila Poslanecká sněmovna Parlamentu České 

republiky vydání poslanců hnutí ANO Andreje Babiše a Jaroslava Faltýnka k trestnímu 

stíhání. 20. a 21. října proběhly Volby do Poslanecké sněmovny Parlamentu České 

republiky 2017, které vyhrálo hnutí ANO, na druhém místě ODS následované Piráty. 

Prosinec přinesl zřícení lávky přes Vltavu v pražské Troji, Ostravsko zasáhlo 

zemětřesení o síle 3,5 a prezident Miloš Zeman jmenoval Andreje Babiše premiérem i 

jeho novou vládu.  
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Obecní aktivity 
Ihned v lednu roku 2017 se vedení obce zaměřilo na rekonstrukci zasedacího 

sálu OÚ Milčice v č.p. 32, kde zaměstnanec Nikolaos Adamidis začal s obroušením 

stávající podlahy z dubových parket (povrch byl odřený a rohy místnosti poškozené), 

dále pak stěn a stropu – odstranění starých nátěrů, vyspravení prasklin a drobnými 

úpravami elektrorozvodů. 

Můj manžel, starosta Jakub Douděra, mě požádal o pomoc s návrhem interiéru, 

který by se hodil do sálu v neoklasicistním stylu. Ráda jsem mu vyhověla, protože mě 

interiérový design velmi baví. Oříškem však byl poměrně omezený rozpočet na nákup 

nového vybavení. Vytvořila jsem návrh, který zastupitelstvo schválilo. Rozhodnuto bylo 

pro nákup většiny zařízení v obchodním domě IKEA. Ten se specializuje na nadčasový 

nábytek za dostupnou cenu. Náš nákupní seznam zahrnoval okenní textilie (ty jsem 

dostala za úkol vymyslet a ušít) včetně tyčí, sedací nábytek, stůl do čela místnosti, 

kusový koberec, malý konzolový stolek, hudební přehrávač v retro stylu, několik rámů 

na obrazy (jejich výplně jsem vytvořila počítačovou úpravou fotografií významných 

milčických rodáků) a také dekorace z umělých květin i přírodnin.  Lustry měly zůstat 

původní. 

Celá rekonstrukce se stihla dokončit 7. května 2017, kdy jsme s manželem 

pověsili záclony, rozmístili nový nábytek, pověsili obrazy a setřeli z podlahy poslední 

nečistoty. Návštěvníci si mohli prohlédnout sál již při každoročním zpřístupnění 

Expozice dne 8. května. První akcí přímo v novém sále bylo slavnostní vítání občánků 

20. května, kdy manžel přivítal spolu s dalšími 7 dětmi i našeho mladšího syna Petra, 

narozeného 18. dubna 2017, a tehdy nejmladšího současného občánka Milčic.  

Moc nás potěšily velmi pozitivní ohlasy, a to jak na provedení rekonstrukce 

místnosti, tak na její zařízení.  
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Došlo také ke změně úředních hodin OÚ. Místo původního pondělí a středy od 

1800 do 2000 hodin je otevřeno vždy v pondělí a středu od 1500 do 1700 hodin. 

V roce 2016 byla provedena digitalizace katastrálních map, v rámci které mohlo 

dojít k nepatrné změně výměry pozemků zdejších občanů. Majitele nemovitostí byli 

zpočátku roku 2017 vyzváni, aby zkontrolovali své výměry a případně odchylku 

promítli v přiznání k dani z nemovitých věcí. 

A jaké jsou náklady na život v obci Milčice? 

 

POLATKY ZA SVOZ KOMUNÁLNÍHO ODPADU: 

1 trvale přihlášený obyvatel 400 Kč 

Rekreační objekty   600 Kč 

Malé a střední firmy  600 Kč 

Velké firmy    2.200 Kč 

 

BIOODPAD: 

Svoz je bezplatný. 

 

POPLATKY ZA PSA: 

 Chovatelé musí uhradit za každého psa poplatek ve výši 50 Kč ročně. 

 

CENA VODNÉHO A STOČNÉHO BEZ DPH: 

Vodné: 37,57 Kč 

Stočné: 31,74 Kč 

 Z počátku roku 2017 vedení obce obdrželo rozsáhlou projektovou 

dokumentaci od PDS Kadavý, která se zabývá návrhem možného řešení modernizace 

křižovatky před budovou č.p. 32, výstavbou nových chodníků (nejen) ve směru ke 

hřišti, změnou předností a také rekonstrukcí autobusové zastávky OAD Milčice – 
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křižovatka. Tato projektová dokumentace by měla sloužit jako podklad k žádosti o 

stavební povolení. Následně dojde také k výběrovému řízení na zhotovitele. Vedení 

obce doufá, že plánovaná rekonstrukce povede ke zvýšení bezpečnosti občanů. 

Dne 22. února 2017 byl zvolen nový místostarosta obce Milčice Ing. Petr 

Dytrych, který v úřadu již dříve působil a nahradil zesnulého pana Ladislava Zachu. 

Novým členem zastupitelstva se stal Vladimír Čechrák ml., který složil slib a získal 

mandát do konce tohoto volebního období. 

V sobotu 8. dubna 2017 se sešlo celkem 26 milčických dobrovolníků a po 

skupinách vyrazili v rámci celostátní akce Ukliďme svět, ukliďme Česko po vsi i okolí, 

kde to společnými silami vyčistili od poházených odpadků. Jmenovat můžeme např. 

lahve, pneumatiky, eternitovou krytinu, vysloužilou pračku atd. Sebráno bylo veliké 

množství odpadu, který by jinak dlouhá léta hnil v přírodě.  

Tentýž den od 16:05 do 16:35 hodin proběhl v Milčicích svoz nebezpečného a 

velkoobjemového odpadu pro fyzické osoby. 27. května od 900 do 1000 proběhl také 

svoz odpadu kovového.  

Obec Milčice se ve spolupráci s MAS Podlipansko rozhodla uspořádat také 

dobročinnou sbírku „Kola pro Afriku“. Nepotřebná jízdní kola mohli občané odevzdávat 

ve zdejší autobusové zastávce dne 4. a 11. května od 15. do 16. hodin a předat je tak 

nepřímo dětem v Africe, které nemají jak jezdit za vzděláním. Celkově se jich zde 

nasbíralo 27!  

Od 16. dubna začala na milčickém rybníce opět po dlouhé době rybářská 

sezona. Cena povolenky činí 1200 Kč pro dospělého, pro děti 500 Kč. Rybařit lze 

každý den. Nově se zájemcům nabídla možnost jednorázového víkendového chytání. 

Cena lístku činí 200 Kč pro 1 dospělého rybáře, 100 Kč pak pro dětského rybáře. 

Povolenky tohoto typu jsou k dostání u pana Antonína Zedníka z č. p. 62.  

A nutno zmínit další skvělou zprávu! Vzhledem k velikému množství malých 

dětí v naší obci zastupitelstvo 31. 5. 2017 odhlasovalo zbudování mateřské školky 
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v Milčicích. Ta bude situována do prostor bývalého obchodu v budově Obecního úřadu 

v č.p. 32. Výstavba by měla započít ještě letos a otevření se předpokládá v roce 2018. 

Plánovaná kapacita činí minimálně 16 a maximálně 25 dětí. Výstavba školky by tak 

měla usnadnit nelehkou situaci místních rodičů, kteří byli dosud nuceni své děti do 

školek vozit do jiných obcí, kde je kapacita ale mnohdy již vyčerpána. 

Dnešní doba přeje Internetu, sdílení informací a mobilním aplikacím, proto má 

také naše obec svou virtuální prezentaci. Vlastní stránky www.obec-milcice.cz, profil 

na sociální síti Facebook se 122 sledujícími a zná nás i Wikipedie. Nutno podotknout a 

ocenit, že naše webové stránky se stále rozrůstají o nové a nové informace. Nedávno 

byla doplněna například rozsáhlá kapitola o historii Milčic s textem a fotografiemi od 

Evy Vyhlídalové, za kterou stojí spousta práce nejen autorky, ale také těch, kteří její 

dílo převedli do elektronické podoby. Díky Facebooku můžeme zase efektivně předávat 

aktuální informace, fotografie nebo pozvánky.  

Po výběrovém řízení došlo k personální změně v řadách zaměstnanců obce. 

Na místo pana Adamidise nastupuje od 1. července Antonín Zedník ml., který se stane 

nyní také novou kontaktní osobou pro chod kanalizace a vodovodu. Ihned po nástupu 

se vrhl na zadané úkoly s vervou sobě vlastní. Obec také nakoupila pro zefektivnění 

údržby a výstavby veřejného majetku nové nářadí (sbíječku, kompresor, svářečku, …) 

Na sběrném místě u bývalé školy jsou nově umístěny další dvě nádoby na třídění 

odpadu. Jedna z nich je určena pro sběr kovových obalů (například prázdné potravinové 

konzervy) a druhá na hliníkové obaly (např. nápojové plechovky).  

V listopadu se pustila do modernizace veřejného osvětlení firma EnergoFinal 

pana Karla Vaníčka z Radimi. Stávající lampy byly již na konci své životnosti – 

nedostatečně osvětlovaly, hrozily pádem a nebyly energeticky úsporné. Stožáry se tak 

vyměnily kompletně po celé obci. Část včetně nových úspornějších LED svítidel, některá 

novější svítidla však zůstala zachována původní a dojde k jejich výměně, až doslouží. 

Celý projekt stál 1.186.519 Kč. 
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Ve středu 29. 11. 2017 od 1800 hodin proběhla v zasedacím sále OÚ informační 

schůzka pro občany ohledně změn ve svozech odpadu plánovaných na rok 2018. Od 

ledna 2018 by měla tříděný i směsný komunální odpad svážet firma Nykos a.s. přímo od 

domů v různých časových intervalech. O celé problematice informoval obyvatele také 

Milčický Zpravodaj, jehož vydání najdete v příloze kroniky. 
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Kulturní život v obci 
Milčice jsou sice obec malá, zato však bohatá na společné akce ale hlavně 

také lidi ochotné se na nich podílet a věnovat jim svůj volný čas. Koordinaci obvykle 

zajišťují místní spolky nebo mladé ženy a dívky v čele s paní Petrou Sedláčkovou, 

Kateřinou Weissovou a dalšími, kterým patří obrovský dík. Zapojují se také např. sestry 

Lenka a Renata Kopecké se svými druhy, Antonín Zedník ml., Pavel Menšík, Milan a 

Zdeněk Mjartanovi či jiní. Zdejší mladí se například při strašidelném průvodu přestrojují 

za strašidla nebo v předvečer svátku svatého Mikuláše obchází domy v maskách. Paní 

Eva Vyhlídalová zase vzorně vede zdejší Expozici a účastní se významných akcí, na 

které mě nedovolí mateřské povinnosti zajít také, jak bych chtěla. I já se snažím 

s přípravou událostí pomoci, ať už tvorbou plakátů, uvedením akcí ve známost širší 

veřejnosti pomocí Milčického Zpravodaje a Facebooku nebo se samotnou přípravou. 

A co se tu v roce 2017 odehrálo? 

Střelecký ples SSK Milčice 21. ledna 2017 

První ročník Střeleckého plesu SSK Milčice proběhl ve zdejším kulturním sále 

jako příjemný večer ve společnosti přátel a známých při tanci a poslechu skupiny 

Bumerang. Zajištěna byla také bohatá zvěřinová tombola.  

Soustředění milčických fotbalistů 

Od 15. do 18. února 2017 vyrazili (nejen) naši fotbalisté na zimní soustředění 

před jarní částí sezony do krkonošských Horních Lysečin – již tradičně do chaty 

pečeckých turistů nedaleko česko-polských hranic. Počasí jim letos opravdu přálo, a 

to včetně nebe bez mráčku i bohaté sněhové nadílky. O skvělou vydatnou kuchyni se 

jako každoročně postaral místní pan hostinský Josef Černý. Trénink probíhal 
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dvoufázově. Na dopolední běh navazovaly odpolední běžkařské výjezdy. Večery pak 

patřily společné zábavě. Soustředění se naštěstí obešlo bez zranění účastníků. 

Vernisáž „Místa, kde působil F. J. Vavák“ 

V Českém Brodě proběhla 7. března 2017 vernisáž Petra Brodeckého a 

Ladislava Kulhavého s názvem „Místa, kde působil F. J. Vavák“. Následující článek o 

jejím průběhu napsala Eva Vyhlídalová, která se na události také podílela a za 

poskytnutí následujícího textu jí patří veliký dík: 

„Dnes jsme s přáteli prožili další krásný den díky Fr. J. Vavákovi. Měla jsem 

milou povinnost zahájit vernisáž dvěma umělcům z Prahy, profesionálnímu fotografovi 

panu Petrovi Brodeckému a malíři panu Ladislavu Kulhavému.  

V krátkém úvodním slovu jsem uvedla, že se oba umělci vydali naším krajem, 

kde žil a působil písmák František Jan Vavák. Každý zachytil stejný objekt, ze stejného 

úhlu pohledu, jeden jej vyfotografoval a druhý jej namaloval. 

Po krátkém zahájení začala prohlídka vystavených obrazů a fotografií, které 

doplňovaly různé písemnosti, které jsem panu Brodeckému připravila. Při prohlídce se 

lidé dobře bavili a bylo několik lidí, kteří chtěli o písmákovi Vavákovi znát více 

informací, o to jsem se v rámci možností postarala, snad dobře, neboť hosté byli 

spokojení, přišlo asi 25 lidí. Z Milčic jsem přijela s manželem Josefem Vyhlídalem a mojí 

švagrovou Juditou Bočkovou a naši sousedé Jiřina a Josef Bézovi. 

 Byla jsem šťastná, že přijely všechny tři ženy z Vavákova rodu, jsou potomky 

po písmákově dceři Kateřině, provdané za Václava Vomáčku do Nučic. Konečně došlo 

k osobnímu setkání pana P. Brodeckého s paní Irenou Vomáčkovou, provdanou 

Medkovou, s paní Helenou Vujkovičovou a její se sestrou Hanou, ale hlavně jsem jej 

mohla seznámit s jeho příbuznými, potomky po Karlovi Vavákovi, z Kostomlat s paní 

Ludmilou Vorlíčkovou a její dcerou Evou. Vavákův rod je velice rozvětvený a pan Petr 

Brodecký do něj také patří, písmáků děda a Karel Vavák byly sourozenci. Také 

proběhlo mezi námi všemi představování a seznamování, pan Ladislav Kulhavý nám 
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představil svou manželku, pan Petr Brodecký zas svou sestřenku s jejím manželem a 

svého syna z Radimi. Také zde bylo referentka městské budovy paní Bočková, která 

mne provedla rozsáhlým gotickým sklepením, takzvanou „Šatlavou“, které je úžasné. V 

hale bylo připraveno pohoštění, bílé i červené víno, nealkoholické nápoje, chlebíčky, 

prejt, olivy a další dobroty, myslelo se na vše, proto to bylo tak příjemné a 

bezprostřední. Za mou pomoc mi oba umělci poděkovali a darovali mi krásnou růži. 

Odpoledne se po všech stránkách vydařilo, oba umělci mohli být spokojení a myslím 

si, že byli. Až vernisáž 24. dubna 2017 skončí, tak si zamluvené obrazy odvezou jejich 

majitelé, i já mám zamluvený obraz mého rodného domu od pana L. Kulhavého a 

fotografii pana Brodeckého. Všechny obrazy jsou již zamluvené.  

Vernisáž končila kolem páté hodiny, návštěvníci se pomalu rozcházeli, tak jsme 

se se všemi rozloučili a také jsme se vydali k domovu. Velký dík za zorganizování této 

vernisáže patří panu P. Brodeckému, jistě to vyžadovalo hodně práce, aby to ve 

výsledku proběhlo s takovou příjemnou lehkostí. Velký dík za hezký prožitek pánové.“  

 Velikonoce (17. dubna) a pálení čarodějnic (30. dubna) 

Letošní pomlázka byla chladná, deštivá a zamračená. Místní koledníci si ale náladu 

pokazit nenechali, a i přes nepřízeň počasí se vydali s pomlázkami do ulic, aby zdejším 

dívkám či ženám zajistili svěžest a energii do dalšího roku. 

Pálení čarodějnic letos kolidovalo s fotbalovým utkáním. I tak se ale místní sešli 

u veliké hranice poblíž milčického rybníka, aby si společně užili příjemný večer. 
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Otevření stálé expozice veřejnosti (8. května)  

V počátku měsíce května proběhlo každoroční otevření stálé Expozice pro 

veřejnost. Návštěvnost byla opět hojná a hosté si mohli prohlédnout kromě zajímavých 

exponátů taktéž nově opravený zasedací sál.  

Vítání občánků (20. května) 

Starosta Ing. Jakub Douděra spolu s místostarostou Ing. Petrem Dytrychem měli 

V 15 hodin to potěšení přivítat v Milčicích celkem 8 dětí při slavnostním vítání občánků. 

Přibyla nám tak v obci 2 děvčátka a 6 chlapců. Každé z dětí obdrželo pamětní list, 

stříbrný řetízek s přívěskem ve tvaru čtyřlístku pro štěstí do života a také roztomilou 

plyšovou lišku na hraní. Rodiče se pak slavnostně podepsali do pamětní knihy, kde se 

zavázali k dobré výchově svých ratolestí.  

Dětský den a rybářské závody 

Našim dětem patřily také další akce, a to Dětské rybářské závody v režii 

místních rybářů 27. května i Dětský den v pirátském stylu v neděli 28. května na 

fotbalovém hřišti. Oběma událostem přálo slunečné počasí s letními teplotami a všichni 

si to pořádně užili. V rybníce naši malí rybáři ulovili více než 600 kaprů a 900 karasů. 

Množství soutěží a voňavá pěna od hasičů z Všechlap zajistila krásné odpoledne dětem 

o den později. 

Střelecký turnaj O pohár starosty obce Milčice 

Stejně jako v minulých letech proběhlo také letos na brokové střelnici Na 

Františku klání Sportovního střeleckého klubu Milčice s názvem O pohár starosty obce 

Milčice, tentokrát v sobotu s datem 17.6.2017. Na osmý ročník tradičního hlavního závodu 

sezóny zavítalo na střelnici 18 střelců. Úvodní slovo pronesl starosta obce Jakub 

Douděra, který za obec Milčice popřál všem účastníkům rovné broky a příjemně 

prožitý den. Předseda klubu Vladimír Čechrák ml. přivítal ve stále vynikající formě 
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střílejícího medailistu a reprezentanta ČR ve Skeetu Leoše Hlaváčka z Dukly Hradec 

Králové, který přijal pozvání k nám. Vzhledem ke spíše menší účasti se nakonec 

odstřílely 3 samostatné soutěže. Nejlepšími střelci byli pánové Bláha, Bárta a Budjač.  

Víkendové stanování s rybařením pro děti 

Od začátku srpna měli milčičtí každý páteční večer možnost se svými dětmi 

stanovat u zdejšího rybníka pod dohledem zkušeného rybáře Antonína Zedníka ml. 

Akce přitáhla pozornost nejen místních, ale také přespolních. Obvykle pěkné počasí 

umožňovalo rozdělat táborák, nad kterým se daly opéct různé dobroty. Kolem stanů 

panovala dobrá prázdninová nálada. Děti rybařily buď samostatně, se svými tatínky 

nebo jim pomáhali jiní přítomní rybáři. Na háčku se ocitli obvykle menší karáskové 

nebo kapříci.  

Memoriál Karla Čápa 

Memoriál Karla Čápa se letos uskutečnil 12. srpna. Chladnější počasí se 

zamračenou oblohou uvítali zejména hráči. Fotbalový den započal v 1000 utkáním staré 

gardy Milčic s fotbalistkami Sokola Třebestovice pod taktovkou trenéra Jana Černého, 

které uštědřily svým mužským soupeřům porážku 3:2. Vítězem klání čtyř mužstev o 

putovní pohár se stal tým Sokola Tatce. Jak bývá dobrým zvykem, po sportovním 

výkonu si místní večer poseděli u kabin, kde jim k tanci i poslechu zahrála skupina 

Kouba band. 
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Bojovka na rozloučenou s prázdninami 

Bojovka na rozloučenou s prázdninami se moc podařila, i když musela být 

přesunuta kvůli silnému dešti z 1. na 8. září. To už ale počasí vyšlo. O vzornou přípravu 

akce se postarala jako obvykle paní Petra Sedláčková spolu s panem Antonínem 

Zedníkem ml. a dalšími rodiči i jejich ratolestmi. Na stanovištích rozmístěných v okolí 

zdejších rybníků a milčického potoka čekaly děti různé úkoly nebo hádanky. Setkat 

se mohli také s lesním skřítkem v podání Šárky Zedníkové. Večer si pak všichni 

společně zarybařili a poseděli u táboráku, kde se pekly nejrůznější dobroty. Za 

povedenou akci moc děkujeme! 

Střelecký den pro děti 

 První akcí měsíce října byl střelecký den pro děti připravený klubem SSK 

Milčice na milčické střelnici dne 1. 10. 2017. Prosluněné dopoledne si užila nejen asi 

dvacítka dětí z dětského domova Býchory, ale také několik místních. Úvodní slovo 

pronesl předseda SSK Vláďa Čechrák ml., následoval krátký proslov starosty a pak 

seznámení s bezpečným zacházením se zbraní od pana Meteláka. Děti starší 12 let i 

několik dospěláků mohli střelbu na asfaltové terče vyzkoušet nejprve cvičně a pak již 

následoval závod na 10 terčů o medaile a ceny. Mladí střelci se ukázali jako velmi 

šikovní žáci a pár z nich by se vyrovnalo i zkušeným matadorům. Pro menší děti byla 

připravena soutěž ve střelbě ze vzduchovky. Pro všechny děti bylo zajištěno zdarma 

také občerstvení a dobrý zvěřinový gulášek.  
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Slavnostní odhalení Pamětní desky panu Karlu Kratochvílovi, 

legionáři z Tatec 19. 10. 2017 v 15 hodin.  

„Tuto vzácnou událost chci v krátkosti zaznamenat, neboť takových 

vzpomínkových akcí na legionáře z Velké války (1914 - 1918) mnoho není, ale právě 

díky legionářům mohlo dojít ke vzniku samostatného Československa (28.10.1918). Co 

vlastně dnešnímu odhalení pamětní desky předcházelo? Na samém počátku byl dopis 

pana Jaroslava Vrány z Milčic č. 21 obecnímu úřadu v Tatcích, v němž zaslal obšírnou 

dokumentaci o legionáři Karlu Kratochvílovi a zároveň žádal o "nějakou" připomínku 

na bývalého občana Tatec, například aby na bývalém hostinci Kratochvílových byl 

nápis "U Kratochvílů" a podobně. Žádost pana Jaroslava Vrány si vzala za své paní 

starostka Blanka Řezáčová a právě díky ní jsme se zde dnes mohli při slavnostním 

odhalení pamětní desky na budově bývalé Kratochvílovy hospody setkat.  

Paní starostka celou slavnost zahájila za přítomnosti asi třiceti občanů přesně 

v 15:00 hodin. Představila pana Jaroslava Vránu z Milčic, zetě legionáře Karla 

Kratochvíla a pana Petra Tolara, reprezentanta Československé obce legionářské v 

dobové uniformě, který měl přednášku až později v zasedací síni, kde bylo připraveno 

promítání se záběry z bojišť legionářů, především v Rusku. Ale zůstanu ještě u průběhu 

odhalení pamětní desky. Paní starostka předala slovo panu Jaroslavu Vránovi, který 

promluvil o svém tchánovi Karlu Kratochvílovi, o tom jaký to byl dobrý člověk a 

závěrem měl tu čest a pamětní desku odhalil. Bylo to dojemné, myslím, že hlavně pro 

pana Jaroslava Vránu a jeho dceru Ing. Květu Vaňkovou, která s manželem přihlížela.  

Je zajímavé, jak se zde prolínalo číslo 99. Dnešní slavnostní odhalení pamětní 

desky se konalo 99 let po ukončení velké války, nyní zvané I. světová válka a panu 

Jaroslavu Vránovi se toto podařilo uskutečnit ve svých téměř 99 letech, tak uctil svého 

tchána, kterého si vážil. Vše má nějakou symboliku, i to, že pamětní deska byla 

slavnostně odhalena v den, kdy se Karel Kratochvíl narodil - 19.10. (19.10.1893).  
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Slavnost pokračovala v zasedací síni, kde bylo připravené pohoštění a 

promítání filmu o legiích, které připravil pan Petr Tolar. Nemohla jsem zůstat až do 

konce, proto jsem se omluvila paní starostce a panu J. Vránovi a vydala jsem se k 

domovu.  

Blíží se státní svátek - 28.10. vznik Československa, tak až půjdeme kolem 

sochy padlým hrdinům v našem parku, tak si vzpomeňme i na ně, vždyť i jim vděčíme 

za vznik samostatného Československa. „ 

Své dojmy takto zapsala 19.10.2017 Eva Vyhlídalová 

Lampionový průvod 

Sváteční 28. listopad milčičtí oslavili i přes silný vítr již třetím lampionovým 

průvodem. Také letos místní věnovali svůj čas přípravě události a výzdobě autobusové 

zastávky, kde se mohli návštěvníci občerstvit svařeným vínem, nealkoholickými nápoji, 

ale také domácími dobrotami z kuchyně místních maminek. Průvod dospělých i dětí v 

kostýmech vyrazil po 18. hodině milčickými ulicemi. Kdo chtěl, mohl si zasoutěžit se 

strašidly a vyhrát odměny v podobě sladkostí nebo tematických balónků. Fotky z akce 

si můžete prohlédnout na obecním Face-booku nebo stáhnout na OÚ Milčice. 

Společná výsadba stromů 

5. listopadu 2017 se sešlo více než 30 dobrovolníků, aby v Milčicích společně 

zasadili nové stromky. Očekávalo se, že bude vysazeno 8 habrů Carpinus betulus 

„Fastigiata“, dodány byly však nevyšlechtěné dřeviny Carpinus betulus. K chybě došlo 

také u objednaných úhledně rostoucích javorů „Globosa“, které měly navázat na řadu 

stromů rozmístěných v loňském roce. Dodány byly bohužel v podobě javor klen. Z 

důvodu vysokého budoucího vzrůstu našly svá náhradní stanoviště u rybníka, kde 

silným větrem popadlo několik letitých stromů. Na konci obce ve směru na Sadskou 

nahradilo staré nemocné jabloně 5 kusů jilmů „lobel“. Další 2 jilmy byly vysazeny na 



  

 

17 
 

fotbalovém hřišti. I přes dodání jiných druhů stromů, než obec objednala, se akce 

vydařila a přálo jí také pěkné počasí. 

Posvícenská zábava 

18. listopadu se sešli místní v kulturním sále na tradiční Posvícenské zábavě 

pořádané AFK Milčice, kde vystoupila famózní kapela Bumerang a taneční skupina 

Easy Dance 2000. Zajištěna byla také bohatá tombola. 

Volby do Poslanecké sněmovny 

20. a 21. listopadu 2017 se milčickým otevřela volební místnost v budově 

Obecního úřadu, kde každý právoplatný volič mohl projevit svůj názor a dát hlas 

jedné ze 30 stran. Z celkového počtu 242 voličů na seznamu jich k urně dorazilo 136 

(56,2 %), a vhodili dovnitř celkem 134 platných hlasů. Nejvíce zde zabodovala strana 

ANO 2011 následována Českou pirátskou stranou, ODS, Starosty a nezávislými, 

Komunisty a dalšími. Celostátně se voleb zúčastnilo celkem 60,84 % voličů a nejvíce 

hlasů obdrželo ANO, ODS, Piráti, SPD, KSČM, ČSSD, KDU-ČSL, TOP 09 a STAN. 

Podrobnější výsledky najdete v Milčickém Zpravodaji 11/2017 v příloze této Kroniky. 

Tradiční posezení pro seniory 

 V pátek 29. prosince 2017 od 16. hodin proběhlo v místním hostinci tradiční 

posezení pro seniory, které obec Milčice každoročně pořádá. Připraveno bylo pro 

přítomné hosty občerstvení včetně nápojů. Za organizaci i fotografii děkujeme panu 

Rostislavu Královi. 
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Podniky a občanská 
vybavenost 

Co se týče podniků a občanské vybavenosti, tak se od loňského roku téměř 

nic nezměnilo. V budově obecního úřadu v č. p. 32 máme stálou Expozici Milčic, hostinec 

pod vedením Josefa Černého (řídící se podle zákona elektronickou evidencí tržeb a 

k nevoli místních štamgastů i zákazem kouření) a pro vyšší komfort zdejších rodin se 

zastupitelstvo rozhodlo zbudovat do září roku 2018 i mateřskou školu místo zřídka 

navštěvované knihovny, kterou vzorně spravovala paní Jitka Dytrychová, manžela 

pana místostarosty Petra Dytrycha.  

Obchod se smíšeným zbožím v č. p. 72 vedou manželé Olga a Zdeňěk 

Douděrovi. Dále v obci nalezneme Interglas s.r.o., kde mnoho místních chodí do 

zaměstnání, Leky s.r.o. a Zaffe s.r.o. a GM International, spol. s.r.o. 

Četná místní i okolní pole obhospodařuje milčický soukromý zemědělec 

František Weiss, Barták MF s.r.o. z Velkých Chvalovic anebo Václav Říha z Nymburka. 

Dopravu zajišťují autobusy nově v rámci Pražské integrované dopravy nebo 

České dráhy, a.s. ze zastávky Tatce na trati z Prahy do Pardubic. 

Informovanost občanů zajišťují zdejší nové rozhlasy, informační desky, od 

září roku 2015 Milčický Zpravodaj a také sociální síť Facebook. 
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Místní zájmové organizace 
Fotbalisté AFK Milčice 

V Milčicích se stále těší veliké oblibě fotbal a zdejší tým má mnoho fanoušků. 

Na konci sezony 2016–2017 skončili naši na 11 místě z celkového počtu 14 týmů za 

Drahelicemi a před mužstvem z Bříství. Podzimní část sezony 2017-2018 jim přinesla 9. 

příčku ze 13 týmů. Z celkového počtu 363 hráčů IV. třídy skupiny A okresu Nymburk 

zaujímá 7. místo s 11 góly pan starosta Jakub Douděra, 21. místo Michael Zof se 6 

brankami a 57. místo patří Michalu Hladíkovi se 2 góly. Naše fotbalisty však stále trápí 

nedostatek mladých hráčů s větším množstvím volného času a dobrou fyzičkou.  

Postupně se však zlepšuje stav místního hřiště. V loňském roce došlo k dosevu 

trávníku, letos se podařilo zajistit velikou nádobu, která má sloužit jako zásobárna 

vody pro závlahu hřiště, jejíž zbudování se také tento rok podařilo. Za brankami 

vyrostly nové zábrany proti ztrátě letícího míče. Všechny tyto věci si dělali zdejší muži 

sami jen za asistence svých dětí a s velikou pomocí zemědělce Františka Weisse a 

Vladimíra Čechráka ml. s těžkou technikou. Také pan Miloš Král nezištně dodal 

potřebný materiál na závlahu a pomohl s pracemi. S některými výdaji pomohla také 

obec Milčice. 
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Sportovní střelecký klub (SSK Milčice) 

„Při ohlédnutí na uplynulý rok 2017 bych rád začal vzpomínkou na 2 akce, 

které jsme loni organizovali poprvé. 

První ročník střeleckého plesu – uspořádat po poměrně dlouhé době ples 

v naší (nevelké) obci, což znamená mít víru, že přijde rozumný počet lidí, pro které to 

děláte, vložit do přípravy spousty práce a samozřejmě riskovat finanční prostředky 

klubu, pokud nevyjdou předpoklady akce – byla trochu odvaha. Nicméně věřil jsem 

v místní – v jejich účast a pochopení „hlubšího smyslu“ této akce a s tím jsem dokázal 

(poměrně snadno) přesvědčit své kamarády z našeho klubu, abychom do toho šli. Ples 

se nakonec ukázal být dobrou platformou, jak lze spojit možnost užít si společenského 

setkání a zábavy a zároveň získat finanční prostředky, díky nimž lze uspořádat akce, 

které dávají smysl a pomáhají.  

Tím naváži na druhou, pro mne osobně možná podstatnější událost loňského 

roku, kdy jsme 1. října připravili střelecký den pro děti z dětského domova Býchory a 

také děti z naší obce na milčické brokové střelnici. Ráno před akcí jsem měl trochu 

smíšené pocity – jednak se samozřejmě těšíte na to, jak pro někoho připravíte s dobrým 

úmyslem příjemný den, ale zároveň máte v hlavě myšlenky a odpovědnost za to, aby 

se děti z dětského domova necítili jako někde na výstavce nebo aby se nenudily. Vše 

ale probíhalo velmi spontánně, většina, nejen klukovského osazenstva, byla prostředím 

a střelbou velmi zaujatá. Musím pochválit všechny mé kolegy z klubu, kteří se dětem 

přirozeně věnovali s velkým úsilím a radami. Bylo vidět, že pro ty děti, možná více než 

zaslané peníze na Vánoce, má mnohem větší význam osobní kontakt a poznání, že 

jsou ti, pro které je někdo ochotný jim věnovat čas a pro kluky ještě navíc, že mohou 

být v blízkosti dospělého mužského elementu, který většinou v DD chybí nebo je 

ve značné minoritě. 

Prosluněné sportovní dopoledne si nakonec užila nejen asi dvacítka dětí z 

dětského domova, ale také několik místních. Příjemně překvapeni jsme byli dětmi z DD, 
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kteří sami nabízeli případnou pomoc nebo možnost své účasti případně na dalších 

akcích i formou např. brigády. 

 Samozřejmě, kromě výše uvedených akcí jsme také stříleli – po celý rok 

jsme měli tréninkové jednotky, na které dorazila vždy početná skupina střelců z bližšího 

i dalekého okolí. Na střelnici si lidé mohli dopřát dobré občerstvení jak při trénincích, 

tak i ostatních akcí.  

Tři soutěžní závody sezóny odstartoval jarní Postřižinský závod, ve kterém se 

podařilo za SSK Milčice Vl. Čechrákovi ml. vystřílet v hlavní soutěži bronz.  

Následoval hlavní závod sezóny – již osmý ročník „O pohár starosty obce 

Milčice“, ve kterém nejlepší umístění za náš klub patřilo v jednotlivcích stejnému střelci, 

který se rozstřeloval o 3. a 4. místo, bohužel ale skončil s medailí bramborovou. 

Stříbrnou medaili dokázalo SSK Milčice získat za 3-čl. družstva, ke které dopomohl Vl. 

Čechrákovi ml. a V. Bulgrovi i bývalý reprezentant ČR ve skeetu, medailista Mistrovství 

světa, Leoš Hlaváček.  

Poslední závod sezóny - „Václavský závod“ -  přinesl v jednotlivcích SSK 

Milčice nejcennější kov -  zlato vystřílel L. Metelák, rozstřel o bronz skončil shodně 

jako v min. závodě pro Vl. Čechráka ml., který tak skončil na 4. místě.“ 

 

Článek pro kroniku sepsal 

Vladimír Čechrák ml. - předseda SSK Milčice 
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Počasí 

Leden roku 2017 byl poměrně mrazivý. Na Vánoce 2016 jsme se sice sněhu 

nedočkali, leden nám však bílou nadílku bohatě vynahradil. Teploty v nočních hodinách 

klesaly velmi hluboko pod bod mrazu, podle našeho měření občas až k–20 ˚C. Ve dne 

obvykle okolo -5 ˚C. Např. teplotní rekordy platné pro sedmý lednový den padly asi 

na deseti procentech stanic, které měří třicet a více let. Po letech opět zamrzl Milčický 

rybník tak, že dětem i dospělým umožnil bezpečně bruslit, hrát na ledové ploše hokej, 

fotbal či jiné hry. Také sáňky či pekáče našly své uplatnění na sněhu, který se díky 

píli obecních zaměstnanců dařilo včas odklízet z chodníků a udržovat je v rámci 

možností co nejschůdnější. Také únor přál milovníkům zimy, avšak kromě silného větru 

ve druhé dekádě měsíce nic zvláštního nepřinesl.  

Jaro se také neslo v obvyklém duchu. Závěr dubna byl však poměrně 

chladný, ne však nijak extrémně. Například o Velikonočním pondělí 17. dubna bylo také 

chladno a deštivo.  

Koncem jara a začátkem léta nás pak potrápilo sucho. V začátku letních 

prázdnin už jsme si přáli, aby alespoň pár dní pršelo, vyčistil se vzduch a příroda 

získala potřebnou vláhu. Léto roku 2017 ale nebylo nakonec tak horké, jako ta minulá. 

Podzim nás potrápil v některých dnech především velmi silným větrem, který 

pokácel mnohé staré stromy a nadělal lidem i škody na majetku. Došlo také k dlouhému 

výpadku elektřiny, trvajícímu 22 hodin. Postiženy byly nejen Pečky, Velké Chvalovice 

a Milčice, ale i mnoho dalších obcí po celé České republice. Provozovatel elektrické 

sítě ČEZ vyhlásil dokonce kalamitní stav. Vše se ale zdárně podařilo vyřešit a podzim 

jinak ničím nevybočoval z obvyklého počasí.  
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Krátce před Vánoci napadl sněhový poprašek. Ten však brzy roztál a Štědrý 

den s teplotami kolem 10 ˚C spolu se slunečními paprsky připomínal spíše Velikonoce. 

Až na 2. svátek vánoční v noci ukázala rtuť našeho teploměru -8 ˚C. Ojíněná příroda 

vypadala ráno jako vymalovaná.  
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Obyvatelstvo 
Bohužel nás i letos navždy opustilo 6 spoluobčanů. Zemřel pan místostarosta 

Ladislav Zacha, dámy Miluše Janebová, Květoslava Moravcová, Marie Meisnerová, 

Zdeňka Houžvičková a také v závěru roku pan Zdeněk Mizler. 

Radostnou zprávou je ale narození pěti malých občánků. V únoru přišel na 

svět Adam Černý a Jan Lazár, následoval ho v dubnu náš mladší syn Petr Douděra a 

také Marek Mach, V červenci roku 2017 se narodila jediná dívka Zuzana Pospíšilová. 

Několik občanů se do Milčic také přistěhovalo. Ke konci roku tak v naší 

obci evidujeme 318 občanů a 113 čísel popisných. 
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Mimořádné události 
Začátek roku 2017 provázela obec smutná událost, kterou bylo náhlé úmrtí 

pana místostarosty Ladislava Zachy dne 6. února 2017. Tento morálně pevný a obětavý 

muž, který pro Milčice i její obyvatele mnohé vykonal (řadu let byl např. členem 

zastupitelstva Milčic a celý život se věnoval místními fotbalovému mužstvu jak po herní, 

tak organizační stránce), měl pohřeb v pečeckém kostele v pátek 10. února. Rozloučit 

se s ním přišlo velmi mnoho lidí z kruhu rodiny i známých, hrubým odhadem asi na 

200. V úřadu místostarosty ho nahradil pan Ing. Petr Dytrych. 

V únoru se v Evropě objevila řada případů vysoce-patogenní ptačí chřipky u 

volně žijících ptáků i v chovech drůbeže. Přestože na území České republiky výskyt 

této nákazy nebyl zjištěn od roku 2007, v okolních evropských státech je v letošním 

roce počet případů mimořádně četný. I zde se objevilo pár mrtvých slepic u pana 

Vrány, který kontaktoval v této věci pana starostu. Společně požádali o pomoc 

nedalekého veterináře. Nakonec se však ukázalo, že šlo jen o planý poplach a drůbež 

uhynula v důsledku jiných potíží.  
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Pro obec Milčice s nejlepším vědomím a svědomím sestavila 

26. února 2018 

 

 

 

Nikola Douděrová, DiS.  

narozena 24. 5. 1988 

bydlištěm Milčice 112 

 

 

 


